
Zprávy z neziskových organizací, kterým pomáhá OKD a její nadace při péči o nemocné lidi, seniory, děti i životní prostředí
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Co si myslíte o Nadaci OKD?
OSTRAVA – Po třech letech od založení (vznikla na začátku roku 2008) vyrostla 
Nadace OKD do pozice druhé největší fi remní nadace v České republice a největšího 
donátora, který působí na území severní Moravy a Slezska. Reprezentuje hornickou 
obec, proto nás zajímalo, jak se na ni dívají právě zaměstnanci OKD a horníci vůbec. 
Osloveným jsme položili dvě otázky:

1. Jaký je váš názor na smysl, fungování a potřebnost Nadace OKD?
2. Kam by měla podle vašeho názoru především směrovat svoji pomoc?

Vladimír Polášek (45)
mechanik provozu důlní dopravy, 
revizní technik, Důl ČSM
1. Vznik Nadace OKD považuji za jeden 
z mnoha kroků, jimiž se OKD dostává 
do povědomí občanů jako stabilní fi rma 
s tradicí, budoucností a hlavně nabídkou 
sociálních jistot jak svým zaměst-
nancům, tak i zaměstnancům mnoha 
dodavatelských fi rem. Už nápad založit 
nadaci je sám o sobě zavazující, a pokud 
ji vedou zodpovědní lidé a nadace má 
výsledky neboli kladný dopad na po-
třebné, tak si myslím, že ne jenom mě, 
ale většinu zaměstnanců OKD to potěší. 
A také si každý uvědomí, že má svůj po-
díl na tom, že ty peníze na kontě Nadace 
OKD ze zisku společnosti jsou.

2. V tom mám zcela jasno. Pro mě je 
nejdůležitější zdraví, takže všem, kdo to 
potřebují, ať už to jsou děti, senioři, lidé 
s hendikepem… Mnohokrát vidím v te-

levizi reportáž 
o nemocném 
člověku, 
kterému by 
mohl zlepšit 
životní úroveň 
přístroj v řádech 
statisíců korun. 
Stát na to 

bohužel neslyší a peníze nedá, nemocný 
má prostě smůlu. Někdy to ale vyjde 
a pacient má v uvozovkách štěstí, to 
když nějaká hodná nadace přístroj 
zakoupí. Jenomže těch nemocných jsou 
tisíce a důvěryhodných nadací, jako je 
ta naše, je daleko méně. To je ale asi 
zbytečná otázka pro naše zdravotnictví. 

Co se týká grantů nadace, tak je 
mi sympatický program Pro Evropu 
pomáhající neziskovým organizacím 
vypracovat žádost o fi nanční podporu 
z fondu EU, která má potom šanci uspět 
ve schvalovacím řízení.  uzi
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C i lít N d i OKD?
Anketa Horníka

Šárka Kalousková v pavilonu Papua vybudovaném díky NOKD.

Tropická tichomořská příroda
v novém pavilonu ostravské zoo
Papua sousedí s Malou Amazonií postavenou také díky NOKD

OSTRAVA – Varani modří a papuánští, 
starobylá dravá ryba baramundi sever-
ní, vodní želvy karetky novoguinejské, 
bystřinné rybky a vůbec první žralok 
v ostravské zoo. I tyto obyvatele má 
pavilon s expozicí tropických ticho-
mořských ostrovů s názvem Papua, 
který bude otevřen v sobotu 23. dubna 
u příležitosti „Dne s Nadací OKD“.

„Přiblížíme návštěvníkům přírodu 
ostrova Papua-Nová Guiea a předsta-
víme tamní ohrožené druhy zvířat. Jsou 
především ze skupin plazů, želv a ryb, 
které jsme v naší zoologické zahradě 
chovali zatím jen okrajově a o které mají 
lidé zájem,“ informovala mluvčí Šárka 
Kalousková s tím, že Papuu mají vedle 
Malé Amazonie.

NOKD dala na její vybudování 
v programu „Pro budoucnost“ částku 
810 tisíc korun. „Stavěli jsme ji tak, 
abychom návštěvníky mohli vtáhnout 
přímo do podmínek tropické oblasti,“ 

řekla Kalousková. Místo dříve v zoo 
typických kachliček a jednotlivých „kójí“ 
pro zvířata mají v Papui velká akvária 
a terária s různými biotopy.

Pláže řeky Fly je sladkovodní akvá-
rium, kde plavou želvičky a baramundi. 
Batanta – pobřežní mangrove nabízí 
pohled na modročerné ještěry s „chá-
pavými“ ocásky. Korálové moře obývají 
pestré rybky a malý žralůček okatý. 
Bystřiny deštného lesa jsou domovem 
bystřinných ryb a papuánských varanů 
(zoo má čtyři exempláře).

Uprostřed pavilonu stojí kontaktní 
tůňka, kde se mohou děti „čvach-
tat“ s rybkami duhovkami. „Papua 
je zařízena tak, že nabízí pohled už 
od země. To znamená dětem v kočárku 
či lidem na invalidním vozíčku. Pavilon 
je samozřejmě zcela bezbariérový, napl-
ňuje trend zpřístupnit zoo i postiženým 
spoluobčanům,“ dodala Kalousková.
 Radek Lukša


